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1.  OPVOLGING VORIGE VERGADERING 

• Goedkeuring aangepast voorstel verslag 21/9/2023: het verslag wordt goedgekeurd. 

• Agnes bezorgt de gegevens van Milan Philips die in de toekomst Agnes zal vervangen 

(vertegenwoordiger voor vzw Martin De Kegel) binnen de GROS. Agnes zal nog af en toe 

deelnemen aan de bijeenkomsten. 

 

2.  FINANCIËN 

2.1.  Uitbetaling 2de schijf subsidie na financieel verslag 1ste semester 2023 

• Beatrijs laat weten dat de 2de schijf van de gemeentelijke subsidie intussen gestort werd.  

• De financieel directeur meldde op zijn beurt dat ook de 3de schijf aangerekend zal worden 

en dus in de komende weken verwacht mag worden.  

 

2.2.  Toelichting 0,7% van budget lokaal bestuur – subsidie aan GROS 

• Marijke en Annelies geven toelichting bij het overzicht van de financiële dienst in verband 

met het budget dat jaarlijks voorzien wordt binnen het beleidsdomein 

ontwikkelingssamenwerking (en doorgestort wordt naar de GROS). Naar aanleiding van 

een vraag daarover werd dit door de algemeen directeur ook toegelicht aan 

gemeenteraadslid Patrick Demaerschalk.  

• Zie bijlage – woordje uitleg: 

o Cijfers genoteerd van 2017 tot en met 2025: tot 2023 gaat het om de effectieve 

uitgaven – vanaf 2023 gaat het om ramingen zoals ze momenteel ingeschreven staan. 

o Zoals blijkt uit de cijfers werd tussen 2017 en 2020 verhoudingsgewijs meer uitbetaald 

dan 0.7% van het exploitatiebudget – vanaf 2021 is dat minder. 

o In 2020 werd € 85.000 voorzien, het college besloot later (melding schepen tijdens 

GROS 15/02/2022) om voor de rest van de legislatuur dat bedrag te behouden.  

o Gezien de grote stijging van de uitgaven vanaf 2022 voor onder meer energiekosten, 

meerdere indexeringen personeelskosten, extra uitgaven voor onder andere 

coronapandemie, Oekraïnecrisis,… dienden alle diensten voor 2023 een 

besparingsronde (minstens 10%) door te voeren bij de opmaak van het 

exploitatiebudget (en investeringen). Het was duidelijk dat door die felle stijging een 

besparing nodig was, zeker omdat niet duidelijk was hoe lang deze situatie zal blijven. 

In eerste instantie werd niet geraakt aan de GROS-subsidie maar dat bleek 

onhoudbaar. Vanaf 2023 wordt € 70.000 ingeschreven. 

▪ In de tabel worden daarom een aantal correctie-factoren toegepast vanaf 2022 

omdat (zie gele en oranje lijnen) de uitgaven van zowel energiekosten als 

personeelskosten zeer sterk gestegen zijn en voor een grondige vertekening van het 

exploitatiebudget zorgen. In normale omstandigheden wordt voor de raming van de 

energiekost 2% toegevoegd aan de uitgave van het vorige jaar, voor de 

personeelskost is dit 2.5%. De ‘gecorrigeerde’ cijfers zijn het resultaat van die 

berekening. 

▪ Door de inkanteling van OCMW bij gemeente is er jaarlijks ook een aanzienlijk 

bedrag terug te vinden in het gemeentebudget dat de tussenkomst van gemeente 

aan OCMW weergeeft (groene lijn). 



o De totaal gecorrigeerde exploitatieuitgaven zijn het resultaat van de oorspronkelijke 

uitgaven min de OCMW-tussenkomst. Vanaf 2022 wordt voor de berekening ook 

rekening gehouden met de gecorrigeerde uitgaven voor personeel en energie (i.p.v. de 

effectieve uitgaven). 

▪ Het saldo tussen de effectieve subsidie die uitbetaald werd en wat de 0,7% betekent 

bij de gecorrigeerde uitgaven, is te lezen op de onderste ‘verschil’-lijn. 

o Over de legislatuur heen (2019-2024 - blauwe jaartallen) blijkt uit de berekening dat 

de totale GROS-subsidie voor €781,96 afwijkt (negatief saldo) tegenover de 0.7% die 

initieel voorzien was. De eerste jaren werd er verhoudingsgewijs meer uitbetaald, de 

laatste jaren van de legislatuur zal dat minder zijn. 

o Tot slot werd – louter informatief – nog het overzicht van de uitgaven die de gemeente 

deed bij de Hoeilaartse Wereldwinkel (grijze lijn) toegevoegd.  

De aanwezige Gros-leden danken voor de toelichting en het bezorgen van deze gegevens 

waardoor er een goed inzicht is in de cijfers. Men is het erover eens dat de uitleg die in juni 2023 

gegeven werd (gesprek delegatie GROS met college, afdelingshoofd en algemeen directeur) 

duidelijk niet strookt met de toelichting van vandaag en de werkelijkheid nu. 

Er zijn zeker ook nog een aantal opmerkingen en suggesties die al dan niet in het advies aan het 

college opgenomen kunnen worden en/of die opgevolgd moeten worden in de komende 

maanden: 

• Tijdens het gesprek met het college in juni werd gesteld dat er ook bij de GROS (domein 

ontwikkelingssamenwerking met inbegrip van fairtrade gemeente) maar 10% bespaard 

werd (zoals bij de andere budgetten): € 85.000 – 10% = € 76.500. Daarvan wordt 

jaarlijks € 70.000 gestort aan de GROS en worden jaarlijks door het lokaal bestuur voor 

een totaalbedrag van € 6500 fairtrade producten aangekocht. Er zal gevraagd worden om 

hier jaarlijks transparant over te rapporteren aan de GROS zodat duidelijk is om welke 

uitgaven het gaat.  

• Carmen past het advies aan in die zin: de 0.7% die jaarlijks voorzien zou worden (volgens 

de beleidsdoelstellingen van het lokaal bestuur en gestipuleerd in het door de 

gemeenteraad goedgekeurde subsidiereglement), wordt aan het eind van deze legislatuur 

duidelijk niet meer gerespecteerd. Dit wordt ten zeerste betreurd. 

• Extra opmerking voor het advies: het kan niet de bedoeling zijn dat telkens weer de link 

gemaakt wordt tussen de uitgaven voor ontwikkelingssamenwerking en deze voor 

fairtrade gemeente. Er is een duidelijk verschil tussen beide doelstellingen en de acties die 

daarvoor gebeuren. Ook al wordt het fairtrade-gebeuren voorlopig nog steeds in de schoot 

van de GROS opgevolgd, de middelen ervoor moeten gescheiden gehouden worden.  

o Besluit: Gemeente heeft op de GROS-subsidie € 15.000 bespaard (dus meer dan 

10%) – als er € 6.500 uitgaven gedaan worden voor de aankoop van FT-producten 

dan mag dit hierbij niet in rekening gebracht worden >> lokaal bestuur ging het 

engagement FT-gemeente aan en doet sowieso toch al een aantal FT-aankopen. 

Dat is het engagement dat het bestuur aangegaan is en staat los van de 

beleidsdoelstellingen rond ontwikkelingssamenwerking. 

o De basisidee van de 0.7% is over de legislatuur heen dan wel ongeveer gehaald, 

het is duidelijk dat de laatste jaren de vooropgestelde norm helemaal niet gehaald 

werd – zowel voor 2023, 2024 als 2025 is dit beduidend lager, zelfs wanneer 

rekening gehouden wordt met de gecorrigeerde uitgaven. 

▪ Te bekijken ihkv het memorandum dat GROS zal schrijven 

o Vraag is dan ook wat het plan van het bestuur is voor de komende jaren. Zowel 

Annelies als Marijke bevestigen dat er in het budgetvoorstel dat momenteel in 

opmaak is ook voor 2024 en 2025 telkens € 70.000 ingeschreven werd. Momenteel 

is dat voorstel in opmaak om vervolgens voor goedkeuring voorgelegd te worden 

aan de gemeenteraad. 

Het is vervolgens aan de nieuwe bestuursploeg om voor de nieuwe legislatuur 

(vanaf 2026) een meerjarenplan op te maken. Welke middelen vanaf dan voorzien 

zullen worden, zal pas vanaf dan duidelijk worden. 

▪ Daarom zeker in memorandum ijveren voor het behoud van de 0.7% in de 

toekomst en dit op jaarbasis. 



▪ + duidelijke vermelding dat het niet de bedoeling kan zijn om de bedragen 

die uitgegeven worden aan FT-producten te linken aan de subsidie en 

middelen voor ontwikkelingssamenwerking 

o Suggestie om na te vragen aan college wat de effectieve uitgaven zijn voor 

realisatie van de engagementen rond FT-gemeente en de aankoop van FT-

producten en wat de verhouding is tegenover alle andere aankopen van het lokaal 

bestuur (welke verhouding is er?) 

▪ Suggestie om in memorandum ook te pleiten voor bepaling van percentage 

FT-aankopen tegenover alle aankopen van het lokaal bestuur. 

▪ Suggestie om in memorandum aan te halen dat het lokaal bestuur in 

cafetaria van het GC Felix Sohie en in de horecazaken die een link hebben 

met het lokaal bestuur (zoals Nerocafé) de verkoop van FT-producten zou 

stimuleren.  

 

2.3.  Voorstel aanpassing subsidiereglement 

2.3.1. Bespreking voorstellen aanpassing tekst reglement 

• Vrees dat als we terug werken met vaste bedragen er kans is dat budget ontoereikend zal 

zijn - zeker rekening mee te houden bij het bepalen van de bedragen. 

o Voorzichtigheidsprincipe hanteren > dit is mogelijk aangezien er zicht is op de 

uitgaven die de voorbije jaren gedaan werden. 

o Geen bedragen vermelden ? > dan blijven aanvragers onzeker + jaarlijks 

onduidelijkheid waardoor telkens reglement zou aangepast moeten worden. 

Daarom is dit geen optie. 

• Toelichting Carmen bij de voorstellen die eerder al geformuleerd werden 

o Zie vorig verslag waarbij de toelichting gegeven werd met mogelijke bedragen per 

soort ondersteuning 

o Wens om meer aandacht voor sensibilisering te hebben en minder voor 

partnersteun (verwijzing naar de percentages die in het vorige reglement 

gehanteerd werden voor verdeling van middelen) 

• Suggestie: mogelijkheid om toch jaarlijks maar 1 keer alle aanvragen te laten 

binnenkomen zodat de pot dan in 1 keer verdeeld kan worden op basis van de 

vastgelegde criteria en bedragen. Er kan marge ingebouwd worden zodat het restbedrag 

via een besluit van de GROS verder verdeeld kan worden (cfr reglement bij jeugd, sport 

en cultuur waar naast de basis- en impulssubsidie een ‘fonds’ bestaat indien er na het 

toekennen van de subsidie nog een restbedrag is). 

o Jaarlijks alle partners uitnodigen voor toelichting bij hun werking zodat er op die 

manier ook meer betrokkenheid is en duidelijk blijkt waarvoor middelen gebruikt 

worden/werden. Op dit moment bezorgt zeker niet iedereen hierover verslag en/of 

wordt dit opgevolgd. 

o Niet noodzakelijk permanente deelname aan GROS als voorwaarde voor subsidie? 

Het is vooral belangrijk om in de adviesraad geëngageerde vrijwilligers te 

betrekken die de algemene werking ondersteunen. Wel belangrijk is dat informatie 

gedeeld wordt over de besteding van middelen die toegekend worden, over 

projecten waarvoor steun gevraagd wordt,… 

TO DO: de nieuw voorgestelde cijfers in Excel-werkdocument (ook info die Maurice bezorgde) 

bezorgen aan GROS-leden. Carmen en Beatrijs bezorgen info aan Marijke voor opmaak van dit 

document. 

2.3.2. Besteding resterend budget 2023 

Beatrijs geeft mondeling toelichting bij het financieel verslag dd. 26/10/2023 (zie bijlage bij dit 

verslag) met saldo op rekening van € 19.184 + derde schijf gemeente te verwachten (€23.333) 

>>> € 42.000 nog te besteden dit jaar indien geen startbudget voorzien voor 2024. 

Geplande uitgaven en ramingen van te verwachten uitgaven: 

• Van Hier Tot Ginder – drukwerk + verspreiding: € 1800 

• 3de schijf aan Wereldwinkel: € 8500 



• Viva Salud: € 4500 > jaarverslag van Viva Salud werd bezorgd door Rein (eerder al via 

mail doorgestuurd). Op 8/12/2022 organiseerde Rein voor Viva Salud een ‘Palestina-

avond’ in het GC Felix Sohie. 

• Bissongo- zie ook vorig verslag: OK voor € 2000 > verslag en informatie werd intussen 

bezorgd en zij namen ook actief deel aan de wereldmarkt. Aanvragers gaven aan zeker 

bereid te zijn in de toekomst nog samen te werken en/of naar GROS te komen voor 

toelichting.  

• 11.11.11. partnersteun: Gezien de budgettaire impact wordt beslist om voorlopig 5000 

euro te betalen, er wordt op het einde van het jaar bekeken wat er nog mogelijk is om het 

volledige bedrage van € 9000 zoals bepaald in het huidige reglement te betalen. 

o In de toekomst zal dit aanzienlijk bedrag zeker verlaagd moeten worden. 

• 11.11.11. campagne in Hoeilaart – 3 aanvragen via Anita (prijzengeld quiz vrijdag – 

spreker lezing zondag – aparte aanvraag voor drukwerk) voor een totaalbedrag van 

ongeveer € 1.100  

o opmerking: tussenkomst voor de aankoop van prijzen voor de quiz lijkt een 

vreemde vraag. Dit moet ook duidelijker verantwoord worden, nu is dit veel te 

algemeen. 

o OK voor steun 11.11.11. Hoeilaart mits bezorgen van nodige info (zie 

subsidiereglement punt 2). 

• Noodhulp Gaza: OK € 750 Viva Salud – is daar actief op vlak van gezondheidszorg 

• GERA - zie ook vorig verslag: uitnodiging voor toelichting tijdens een volgende GROS-

bijeenkomst mag bezorgd worden (7 december of later) 

• Impore: vraagt nu eigenlijk geen partnersteun aan maar wel steun voor sensibilisering 

activiteit > OK mits bezorgen budget voor activiteit en achteraf indienen bewijsstukken 

uitgaven zoals dit bepaald werd in het reglement. 

Tenzij onvoorziene grotere uitgaven ziet het ernaar uit dat er nog genoeg marge zal zijn om 

in 2024 te kunnen starten zonder dat de 1ste schijf al gestort is door de gemeente. Beatrijs en 

Sandra volgen dit verder op. 

2.3.3. Besteding budget 2024 en 2025:  

Dit punt wordt uitgesteld naar een volgende bijeenkomst >> eerst aanpassing reglement 

afwerken zodat er meer duidelijkheid komt over mogelijke besteding en verdeling van de 

middelen. 

2.4.  Voorstel advies in verband met aanpassing budget GROS 

• 0.7% op jaarbasis te bepalen en niet op basis van cijfers volledige legislatuur om dan de 

algemene balans op te maken – moet jaar na jaar 

• Zie hoger!!  – aantal opmerkingen en suggesties werden gemaakt.  

Carmen zal aanpassing aan de ontwerptekst doen en definitieve versie ter goedkeuring bezorgen 

zodat deze aan het college bezorgd kan worden. 

 

2.5.  Nieuwe steunaanvragen  

2.5.1. Global Emergency Responce Action (GERA) 

2.5.2. Bissongo 

2.5.3. Vzw Impore 

2.5.4. Viva Salud 

2.5.5. 11.11.11. Hoeilaart (4 verschillende aanvragen) 

2.5.6. Suggestie: noodhulp Israël/Palestina 

Zie hoger (punt 2.3.2.) bij de toelichting van Beatrijs over de stand van zaken van het budget. 

2.6.  Opvolging toegekende steun 2022  

In bijlage bij de agenda werd het overzicht alvast meegestuurd. Punt werd uitgesteld naar 

volgende bijeenkomst voor bespreking. 

 



3.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

Stand van zaken en planning: Anita geeft woordje uitleg: 

• De FairTrade-trekkersgroep ligt stil. Er waren de voorbije maanden geen 

overlegmomenten meer en er zijn momenteel ook geen activiteiten of acties gepland 

binnen één of meer criteria. 

• Vraag: Het zou goed zijn om Bianca De Wolf (coördinator Faire Gemeente) toch naar 

Hoeilaart te laten komen voor toelichting, zeker gezien de situatie rond financiering van de 

GROS nu maar vooral ook omwille van de aangekondigde omslag van Fair Trade naar Fair 

waarbij de focus veel meer lijkt te liggen op duurzaamheid, ecologie en klimaat. Anita 

nam voor de zomervakantie al contact op met Bianca maar er werd geen datum geprikt.   

Het interradenoverleg komt terug samen op 7 november en Carmen beloofde dan 

feedback te geven over de stand van zaken voor het inplannen van de toelichting. Vorige 

bijeenkomst was al algemene informatie gegeven en bleek de interesse om dit breder dan 

de GROS te bekijken.  

Ook intern binnen de GROS ging nog bekeken worden wat de GROS in de toekomst zelf 

nog van initiatief zou nemen rond dit thema gezien de vooropgestelde wijzigingen (cfr. de 

duurzame doendersdag waar de focus ook verschoof en minder op thema 

ontwikkelingssamenwerking geënt werd). 

 

4.  INITIATIEVEN GROS 

4.1.  Filmavond Duurzame Doendersdag 7 oktober: evaluatie 

• 9 kaarten vooraf verkocht via balie GC (€18 nog te verwachten van gemeente)  

• 22 mensen betaalden aan kassa (€44) + aantal vrijwilligers >> 35-tal aanwezigen  

• € 80 winst baruitbating 

• € 106 filmrechten zijn intussen betaald. 

Beatrijs zorgt er voor dat het geld op de GROS-rekening komt. 

 

Film was goed en aangenaam om naar te kijken maar duurde te lang – thema te weinig gelinkt 

aan GROS, daar zeker rekening mee te houden voor de toekomst. 

 

4.2.  Planning 2024:  

4.2.1. Suggesties  

Ideetjes en suggesties voor initiatieven van de GROS in 2024 mogen bezorgd worden zodat een 

planning gemaakt kan worden. Planning 2024 later op de agenda te zetten.  

 

4.2.2. Oproep tot deelname evenement in GC op 02/03/2024 

Zie ook de bijlage hierover die bezorgd werd met de agenda van deze bijeenkomst: Het GC Felix 

Sohie zet de deuren groot open voor cultuurverenigingen en gebruikers van het GC Felix Sohie 

om de werking voor te stellen aan de Hoeilanders en geïnteresseerden. Het belooft een groots 

evenement te worden waar ruimte is voor een heel divers programma. 

Het is niet de bedoeling om er enkel een aantal informatiestands van verenigingen te voorzien 

maar het mag een gevarieerd programma worden! 

• Graag zo snel mogelijk een seintje geven als je met je organisatie een leuk aanbod wil 

toevoegen aan het programma (zodat dit zo snel mogelijk concreet vorm kan krijgen).  

 

5.  COMMUNICATIE VANUIT GROS 

5.1.  Van Hier Tot Ginder: najaars-nummer 2023 

Momenteel in druk – verspreiding zo snel mogelijk gezien de aankondiging van de 

11.11.11.-activiteiten. 

 

6.  VARIA  

• Anita maakt promotie voor de 11.11.11-activiteiten in Hoeilaart: vrijdag quiz - zaterdag 

wereldcafé met pannenkoeken - zondagochtend aperitieflezing met Lode Vanoost over de 

situatie in Afrika. 



o Oproep aan de GROS-leden voor hulp werd eerder al door Anita bezorgd 

o Nieuwe 11.11.11.-banner (5 meter lang) en vraag om deze op te hangen ter hoogte van 

vijver: zoals eerder gezegd is er geen toestemming meer om op die locatie nog banners 

op te hangen voor aankondiging van activiteiten. Om een wildgroei van nadars en 

herassen met banners op openbaar domein tegen te gaan, geeft het college ook geen 

toestemming meer hiervoor. De infoportieken en het led-scherm zijn de aangewezen 

kanalen die verenigingen kunnen gebruiken (naast affiches op de zuilen,…). Anita dringt 

erop aan dat de banner toch opgehangen wordt daar of op een alternatieve locatie: 

Annelies zal haar collega’s van het college bij hoogdringendheid om een uitzondering 

vragen (zonder dat hiervoor een nota gemaakt werd aangezien het daarvoor te laat is).  

Banner blijft voorlopig in het GC omdat er tijdens de herfstvakantie maar een paar 

collega’s aan het werk zijn. 

 

• Werkgroep memorandum: Carmen doet nu al een oproep naar geïnteresseerden die willen 

meewerken aan een memorandum in verband met ontwikkelingssamenwerking.  

Beatrijs en Maurice willen meewerken. Agnes vraagt aan Milan of hij interesse heeft. 

Inspiratie kan zeker gevonden worden bij VVSG, aantal koepelorganisaties,…  

 

• Planning GROS-bijeenkomsten  

donderdag 7 december 2023 (Annelies en Carmen mogelijks verontschuldigd) 

Op agenda : planning GROS-vergaderingen voor eerste semester 2024. 

 


